



Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2021

[Review of:] Golovachev V.Ts. Excursion to Formosa. The Ethnographic trip by Paul Ibis. Moscow: “Ves’ Mir”, 2019, 276 p. ISBN: 978-5-7777-0781-9

Vassili Molodiakov

*Institute of Oriental Studies RAS
Russian Federation, Moscow*

Abstract

Chinese and Taiwanese studies researcher Dr. Valentin Ts. Golovachev's book deals with the life and reaserch works of an Imperial Russian naval officer Pavel Ivanovich Ibis (1852-1877) who may be considered as a founder of Taiwanese Studies in Russia. In 1875 Ibis made a research expedition to Taiwan, collected geographical, ethnographic, and linguistic data and presented the results of his study in a large article "An Excursion in Formosa" published in Russian and German languages. The author of the present book based on the documents reconstructed Ibis's biography, analyzed the quality of his professional training and working methods, recreated the circumstances of his last illness and death. The book includes all currently known research papers of Ibis and numerous illustrations.

Keywords list (en): Taiwan (Formosa), Russia, Taiwanese studies, biography, expedition, aborigines, ethnography

Date of publication: 25.02.2021

Citation link:

Molodiakov V. [Review of:] Golovachev V.Ts. Excursion to Formosa. The Ethnographic trip by Paul Ibis. Moscow: “Ves’ Mir”, 2019, 276 p. ISBN: 978-5-7777-0781-9 // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2021. – Issue 1 C. 250-

252 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080013537-7-1/>. DOI:
10.31857/S086919080013537-7

No orders found

**[Рец. на:] Головачев В.Ц. «Экскурсия на Формозу».
Этнографическое путешествие П.И. Ибиса. М.: Весь
мир, 2019. 276 с. ISBN 978-5-7777- 0781-9**

Молодяков Василий Элинархович

Институт востоковедения РАН

Российская Федерация, Москва

Аннотация

Книга специалиста по истории Китая и Тайваня В.Ц. Головачева посвящена жизни и ученым трудам российского морского офицера Павла Ивановича Ибиса (1852-1877), которого можно назвать основоположником изучения Тайваня в России. В 1875 г. Ибис совершил путешествие по Тайваню, собирал географические, этнографические и лингвистические данные и изложил результаты исследования в большой статье "Экскурсия на Формозу", опубликованной на русском и немецком языках. Автор рецензируемой книги на основе документов реконструировал биографию Ибиса, проанализировал качество его профессиональной подготовки и методику работы, воссоздал обстоятельства его последней болезни и смерти. В книгу включены все известные к настоящему времени научные работы Ибиса и многочисленные иллюстрации.

Ключевые слова: Тайвань (Формоза), Россия, тайваневедение, биография, экспедиция, аборигены, этнография

Дата публикации: 25.02.2021

Ссылка для цитирования:

Молодяков В. Э. [Рец. на:] Головачев В.Ц. «Экскурсия на Формозу». Этнографическое путешествие П.И. Ибиса. М.: Весь мир, 2019. 276 с. ISBN 978-5-7777- 0781-9 // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2021. – Выпуск 1 С. 250-252 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080013537-7-1/>. DOI: 10.31857/S086919080013537-7